

outstanding issues of internal migration. We consider different options for addressing the demographic challenges in North Caucasus Federal District. Studied migration within districts and individual countries. An analytical group relationship between employers' needs for workers and migration gains on 01.01.2013. The variants of the relations between the natural and migration increase (decrease) of the population in the regions of Russia and the Federal District on 01.01.2012. Investigated the dynamics of the external migration of the Russian Federation, as well as arrivals and departures, both within Russia and abroad. Built grouping of regions of the Russian Federation on migration gain from foreign countries. Corresponding conclusions.

АНАЛИЗ ТЕНДЕНЦИЙ УРБАНИЗАЦИИ РФ

Мусаева Л.З., Шамилев С.Р.

ФГБОУ ВПО «Чеченский государственный университет», Россия, г. Грозный,
364907, ул. Шерипова, 32, email: mail@chesu.ru

В работе рассмотрена динамика численности городского и сельского населения округов РФ, построены группировки субъектов РФ по численности городского и сельского населения, проанализированы различия и изменения численности городского и сельского населения округов и субъектов РФ. Уравнения линейного тренда, построенные по данным с 01.01.2001 по 01.01.2012, свидетельствуют о том, что численность городского населения будет расти только в 21 субъекте, а численность сельского населения будет расти в 23 субъектах РФ. В работе констатируется, что происходит все большая дифференциация округов как по городскому, так и по сельскому населению, что приводит, в свою очередь, к изменениям в количестве как городских, так и сельских поселений. Увеличение степени урбанизации страны с одновременным уменьшением городского населения в 70 субъектах говорит о явных перекосах в АДТ страны. Отчасти на эти изменения можно влиять правильно построенной миграционной политикой, изменениями в АДТ страны.

ANALYSIS OF TRENDS IN URBANIZATION OF THE RUSSIAN FEDERATION

Musaeva L.Z., Shamilev S.R.

Federal State Budgetary Educational Institution of Higher Professional Education
«The Chechen state university», Russia, city of Grozny, 364907, str. Sheripov, 32

The paper considers the dynamics of the urban and rural population of districts of Russia, built groups of subjects of the Russian Federation on the urban and rural population, analyzes the differences and changes in urban and rural districts and subjects of the Russian Federation. The equations of the linear trend, from data from 01.01.2001 to 01.01.2012, suggest that the urban population will grow only 21 subjects, and the rural population will continue to grow in 23 regions of Russia. The paper states that happens all the great differentiation as the urban districts, and on the rural population, which leads, in turn, to changes in the number of both urban and rural settlements. Increasing the degree of urbanization of the country while reducing the urban population in 70 subjects suggests obvious distortions in the ADT country. In part, these changes can affect a well-designed migration policy changes in the ADT country.

МАКРОЭКОНОМИЧЕСКАЯ СТАБИЛЬНОСТЬ КАК ОСНОВНАЯ ЦЕЛЬ ОБЕСПЕЧЕНИЯ ЭКОНОМИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ СТРАНЫ

Муталимов В.А.

ГОУ ВПО «Дагестанский государственный университет» (367000, Россия, Республика Дагестан,
Махачкала, ул. Гаджиева 43-а), e-mail: mverdi@yandex.ru

Обоснована необходимость выработки механизма обеспечения макроэкономической стабильности страны в условиях глобализации и либерализации международных торговых отношений. Раскрыта сущность и формы проявления макроэкономической стабильности. Определена общность целей и задач макроэкономической стабильности и обеспечения экономической безопасности страны. Обусловлена необходимость повышения эффективной деятельности государства в условиях глобализации, и в особенности с образованием и развитием Всемирной торговой организации, членство в которой чревато потенциальными угрозами макроэкономической стабильности и экономической безопасности страны. На основе анализа результатов отечественных и зарубежных исследований раскрыты теоретико-методологические основы макроэкономической стабильности. Анализируются основные подходы к определению понятия «макроэкономическая стабильность», а также основные факторы макроэкономической нестабильности.

MACROECONOMIC STABILITY AS THE PRIMARY OBJECTIVE OF ENSURING THE ECONOMIC SECURITY OF THE COUNTRY

Mutalimov V.A.

Dagestan State University e-mail: (367000, Russia, Republic Dagestan, Makhachkala, street Hajiyev43-a),
mverdi@yandex.ru

Justified need to elaborate a mechanism of ensuring the macroeconomic stability of the country in the conditions of globalization and liberalization of international trade relations. The essence and forms of the manifestation of